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 Kommunstyrelsens sammanträde den 1 juni 2022 

Övriga närvarande 

Camilla Broo, Kommundirektör 

Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör 

Gunilla Vastesson, Biträdande Samhällsbyggnadschef 

Fredrik Zethraeus, Kommunsekreterare 

Anette Olovborn, Enhetschef, enheten för energi, klimat och miljö. 

Kajsa Öberg, Miljöstrateg 

Mimmi Bünsow, Projektledare för nytt kommunhus 

Sofie Strömvall, politisk sekreterare (KD) 

Albin Ottosson, politisk sekreterare (S) 

Diana Molinsky, politisk sekreterare (M) 

Pelda Qaso, politisk sekreterare (S) 
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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 1 juni 2022 

Protokollet har justerats den  7 juni 2022 

Anslaget sattes upp den 8 juni 2022 

Anslaget tas ner den 1 juli 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  30 juni 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta  

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 1   

    

    

 

 

 

Godkännande av föredragningslistan  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Föredragningslistan godkänns med följande ändring: 

Nytt ärende Bemyndigande till socialnämnden och vård- och omsorgsnämnden om 

regler för kvalitetspris, blir nummer 23 på föredragningslistan. 

Nytt ärende Sammanträdestider för kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott, 

kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 2023 blir 

nummer 24 på föredragningslistan. 

 

Ärende 17 Miljöbokslut 2021 och ärende 18 Information - Projekt - nytt kommunhus 

behandlas som ärende 3 och 4 på föredragningslistan men i protokollet står ärendena 

kvar som ärende 17 respektive ärende 18. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 2   

    

    

 

 

 

Anmälan av jäv  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterat till protokollet att ingen anmäler jäv.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 3   

    
Diarienummer KS-2022/52.112    

 

 

 

Revidering av reglementet för bygglovs- och tillsynsnämnden 
samt taxa enligt lag om energimätning i byggnader och taxa 
för tillsyn enligt lagen om tobaksfria nikotinprodukter  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Bygglovs- och tillsynsnämndens reglemente (HKF 4000) revideras med att en ny 

punkt med lydelsen ”tillsyn enligt lag (2014:267) om energimätning i byggnader” 

läggs till i 1§. 

2. Bygglovs- och tillsynsnämndens reglemente (HKF 4000) revideras med tillägg i 

1§, punkt 4 att nämnden har tillsynsansvar enligt lag om tobaksfria nikotinprodukter. 

3. Taxa enligt lag om energimätning i byggnader fastställs enligt bilaga 3 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 20 april 2022. 

4. Taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens verksamhet enligt lag om tobaksfria 

nikotinprodukter fastställs enligt bilaga 5 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 20 april 2022. 

 

Sammanfattning 

Förordning om energimätning i byggnader har ändrats och medför att kommunen har 

tillsynsansvar över att skyldigheter enligt lagen fullgörs. Kommunstyrelsens 

förvaltning föreslår att bygglovs- och tillsynsnämnden får ansvar för denna tillsyn 

samt att föreslagen taxa enligt lag om energimätning i byggnader fastställs. 

Från och med den 1 augusti 2022 förslås en ny lag kring tobaksfria nikotinprodukter 

(LTN) att träda i kraft. Lagen innebär att kommunen får ett tillsynsansvar för 

efterlevnaden av bestämmelser som är knutna till försäljning av dessa produkter. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att bygglovs- och tillsynsnämnden får ansvar 

för denna tillsyn samt att föreslagen taxa enligt lag om tobaksfria produkter fastställs. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Bygglovs- och tillsynsnämnden 

HKF 4000 

HKF 42xx 

HKF 42xx 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 4   

    
Diarienummer KS-2022/969    

 

 

 

 

Tillämpningsanvisning för taxor inom socialpsykiatrin  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Tillämpningsanvisningar för taxor inom socialpsykiatrin enligt bilaga 3 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 20 april 2022 fastställs. 

2. Socialnämnden bemyndigas att per den 1 februari för varje nytt kalenderår justera 

de i taxan ingående avgifterna med det procenttal varmed prisbasbeloppet ändrats i 

förhållande till prisbasbeloppet för basåret. 

 

Sammanfattning 

Nya avgifter för olika former av boendeinsatser inom socialpsykiatrin beslutades i 

mål och budget 2022. De av socialnämnden förslagna tillämpningsanvisningarna 

förtydligar hur de beslutade avgifterna ska beräknas. Kommunstyrelsens förvaltning 

föreslår att föreslagna tillämpningsanvisningar fastställs och att socialnämnden 

bemyndigas att årligen justera avgifterna med förändring av prisbasbeloppet. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Socialnämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 5   

    
Diarienummer KS-2022/743.181    

 

 

 

Delårsrapport per den 31 mars 2022 för Huddinge kommun  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Delårsrapport och helårsprognos per 31 mars 2022 enligt kommunstyrelsens 

tjänsteutlåtande daterat den 16 maj 2022, godkänns. 
 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att genomföra kommungemensam 

verksamhetsutveckling. Finansiering av omställningskostnader om maximalt 5 mnkr 

sker med reserverade medel. Planerade och genomförda åtgärder ska redovisas i 

delårsrapport per augusti 2022 och i verksamhetsberättelse 2022. 
 

3. Grundskolenämndens driftbudget minskas med 6 mnkr för lokalkostnader. 

Budgetjusteringen omfördelas till reserverade medel. 
 

4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att under 2022 påbörja planering för 

investeringsprojektet Groventreprenad Jonvägen. 
 

5. Kultur- och fritidsnämndens investeringsbudget minskas med 4,2 mnkr för projekt 

som är investering i annans fastighet och ska genomföras av fastighetsägaren. 
 

6. Investeringsbudget 2022 för Huddinge Samhällsfastigheter AB fastställs till 473,7 

mnkr. 
 

7. Kommunstyrelsens driftbudget utökas med 16,3 mnkr för kapitaltjänstkostnader till 

följd av investeringar i samhällsbyggnadsprojekt. Utökning finansieras med 

omfördelning från finansförvaltningen. 
 

8. Etappmålet 2022 för indikatorn Antal bostäder i antagna detaljplaner fastställs till  

2 900. 
 

9. Kultur- och fritidsnämnden tilldelas 1 mnkr för att anordna aktiviteter och insatser 

som bidrar till en aktiv och meningsfull fritid. 
 

10. Klimat- och stadsmiljönämnden tilldelas 20 mnkr för att genomföra 

trygghetsskapande och förebyggande underhållsåtgärder. 
 

11. Grundskolenämnden och förskolenämnden tilldelas 11,6 mnkr för att utveckla 

skolbiblioteken, varav 8,3 mnkr tilldelas grundskolenämnden och 3,3 mnkr tilldelas 

förskolenämnden. 
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12. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden tilldelas 1,5 mnkr för arbetsmarknads- 

och hälsoförebyggande insatser med fokus på ukrainska flyktningar.  
 

13. Kommunstyrelsens förvaltning tilldelas 700 tkr för att säkerställa goda 

förutsättningar för seriösa byggaktörer att verka och bidra i samhällsbyggandet. 
 

14. Vård- och omsorgsnämnden och kultur- och fritidsnämnden tilldelas 1,5 mnkr för 

att utveckla kommunens förebyggande och uppsökande arbete och i samarbete med 

civilsamhället genomföra aktiviteter i syfte att bryta ensamheten bland äldre, varav 

750 tkr tilldelas vård- och omsorgsnämnden och 750 tkr tilldelas kultur- och 

fritidsnämnden. 

 

Sammanfattning 

Kommunkoncernen uppvisar ett positivt resultat på 334 mnkr per mars och 

prognosen för helåret uppgår till 798 mnkr. Det positiva resultatet för året hänförs 

främst till kommunen, Huddinge Samhällsfastigheter AB och Huge Bostäder AB. 

Helårsprognosen för kommunen uppgår till 421 mnkr och är 284 mnkr bättre än 

budget. Det utgör 6 procent av skatt, generella statsbidrag och kommunalekonomisk 

utjämning. 

Nämnderna prognostiserar sammantaget ett överskott vid årets slut om 10 mnkr. 

Nämnderna har i viss utsträckning varit försiktiga i sina antaganden och anger att 

prognoserna är osäkra. Några orsaker är osäkerhet kring effekter av kriget i Ukraina, 

volymutvecklingen under hösten samt utfall av årets löneöversyn. Vård- och 

omsorgsnämnden behöver ytterligare konkretisera sin åtgärdsplan för att tydligare 

redovisa utförda och planerade aktiviteter i delårsrapporten per augusti. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Karl Henriksson 

(KD), Bo Källström (L), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP). 

 

Daniel Dronjak (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut samt bifall till 

ordförandeförslaget (som biläggs protokollet). 

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut och 

biträder ordförandeförslaget samt yrkar bifall till eget tilläggsyrkande (som biläggs 

protokollet) förutom punkten C tilläggsyrkandet.  

 

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till eget yrkande (som biläggs protokollet) och 

punkterna 2 och 4 i ordförandeförslaget samt punkterna A, B, F, G och H i (S) 

tilläggsyrkande. 

 
Propositioner 

A. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut i punkterna 2, 4, 6, 7 samt 8 och finner att så är fallet.  

B. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut i punkten 1 eller i enlighet med Nujin Alacabeks (V) yrkande om 

beslut i punkten 1 och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

förvaltningens förslag till beslut i punkten 1.  
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C. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut i punkten 3 eller i enlighet med Nujin Alacabeks (V) yrkande om 

beslut i punkten 3 och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

förvaltningens förslag till beslut i punkten 3.  

D. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut i punkten 5 eller i enlighet med Nujin Alacabeks (V) yrkande om 

beslut i punkten 5 och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

förvaltningens förslag till beslut i punkten 5.  

E. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

ordförandeförslagets punkt 1 och finner att så är fallet.  

F. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

ordförandeförslagets punkt 2 och finner att så är fallet.  

G. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

ordförandeförslagets punkt 3 och finner att så är fallet.  

H. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

ordförandeförslagets punkt 4 och finner att så är fallet.  

I. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

ordförandeförslagets punkt 5 och finner att så är fallet.  

J. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

ordförandeförslagets punkt 6 och finner att så är fallet.  

K. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med (S) 

tilläggsyrkande A eller avslår densamma och finner att kommunstyrelsen avslår (S) 

tilläggsyrkande A. 

L. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med (S) 

tilläggsyrkande B eller avslår densamma och finner att kommunstyrelsen avslår (S) 

tilläggsyrkande B.  

M. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med (S) 

tilläggsyrkande D eller avslår densamma och finner att kommunstyrelsen avslår (S) 

tilläggsyrkande D.  

N. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med (S) 

tilläggsyrkande E eller avslår densamma och finner att kommunstyrelsen avslår (S) 

tilläggsyrkande E.  

O. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med (S) 

tilläggsyrkande F eller avslår densamma och finner att kommunstyrelsen avslår (S) 

tilläggsyrkande F.  

P. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med (S) 

tilläggsyrkande G eller avslår densamma och finner att kommunstyrelsen avslår (S) 

tilläggsyrkande G.  

Q. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med (S) 

tilläggsyrkande H eller avslår densamma och finner att kommunstyrelsen avslår (S) 

tilläggsyrkande H.  

 
Reservationer 

Sara Heelge Vikmång (S) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Anders Lönroth (MP) och Nujin Alacabek (V) lämnar varsin protokollsanteckning 

som biläggs protokollet.  
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Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 

Huge Bostäder AB 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 6   

    
Diarienummer KS-2021/3072.181    

 

 

 

Delårsrapport per mars 2022 för kommunstyrelsen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunstyrelsens budget utökas med 16,3 mnkr för ökade kapitaltjänstkostnader 

i samhällsbyggnadsprocessen. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att under 2022 genomföra kommungemensam 

verksamhetsutveckling med omställningskostnader om maximalt 5 mnkr. 

3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att planering för 

investeringsprojektet Groventreprenad Jonvägen påbörjas 2022. 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Delårsrapport för kommunstyrelsen per den 31 mars 2022, bilaga 1 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 27 april 2022, godkänns. 

2. Kultur- och fritidsnämndens driftbudget 2022 utökas med 0,3 mnkr för mobila 

fritidsledare. Tillskottet finansieras med omfördelning från budgeterat utrymme för 

trygghetspaket inom reserverade medel. 

3. Redovisade uppdrag i bilaga 3 Redovisning av nämndens uppdrag per 31 mars, 

som rapporterats som genomförda, är i och med denna redovisning slutrapporterade. 

4. Redovisade uppdrag i bilaga 1 Redovisning av tillkommande uppdrag 2022, som 

rapporterats som genomförda, är i och med denna redovisning slutrapporterade. 

 

Sammanfattning 

I allt väsentlig följer arbetet under januari till mars de prioriteringar som beslutats i 

kommunstyrelsens verksamhetsplan, med vissa avvikelser. 

Helårsprognosen visar på en avvikelse på -20,7 mnkr i jämförelse med budget, varav 

16,3 mnkr avser ökade kapitaltjänstkostnader. För att säkerställa att prioriterat 

omställningsarbete kan fullföljas under året enligt plan bedöms ett behov av ökat 

utrymme på cirka 5 mnkr. Ökade kapitaltjänstkostnader i samhällsbyggnadsprocessen 

kompenseras enligt kommunens ekonomistyrningsprinciper finansiering sker genom 

omfördelning från finansförvaltningen. 

Kommunstyrelsens förvaltning gör bedömningen att arbetet med uppdragen i 

dagsläget framskrider enligt plan. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att planeringen av investeringsprojektet 

Groventreprenad Jonvägen påbörjas under 2022. 
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Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V).  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 7   

    
Diarienummer KS-2021/1217.313    

 

 

 

 Detaljplan för del av Visättra 1:1 (Centralmarken)   

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Uppdraget till kommunstyrelsen att på Huddinge kommuns vägnar handlägga och 

besluta om att anta detaljplaner enligt 8 § i kommunstyrelsens reglemente (HKF 

9200) återkallas när det gäller beslut att anta detaljplanen enligt punkt 2 nedan. 

2. Detaljplan för del av Visättra 1:1 (Centralmarken) antas enligt förvaltningens 

tjänsteutlåtande daterad den 19 april 2022 med tillhörande handlingar, bilagor 1, 2, 3 

och 4. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens förvaltning fick 22 september 2021 § 12 i uppdrag av 

kommunstyrelsen att upprätta en detaljplan för del av Visättra 1:1 (Centralmarken). 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra bebyggelse för kontor och verksamheter samt 

allmän plats för gata, torg och park. Bebyggelsen syftar till att skapa 

arbetsplatsintensiva verksamheter inom stationsnära läge i Flemingsberg och genom 

en hög arkitektonisk kvalitet bidra till attraktiva och levande stadsrum. Gatan syftar 

till att ge åtkomst till intilliggande bebyggelse och samtidigt utgöra en viktig koppling 

för allmänheten. Torget och parken syftar till att skapa allmänna mötesplatser med en 

mänsklig skala som kompletterar bebyggelsen. 

Avvägningar i detaljplanen handlar främst om att möjliggöra för en verksamhet och 

samtidigt säkerställa en omsorgsfull gestaltning, tillskapande av ekosystemtjänster 

och rörelsestråk för allmänheten. 

Plansamråd har genomförts 29 november – 29 december 2021. Granskning har 

genomförts 1 mars – 25 mars 2022. 

Planområdet består av del av fastigheten Visättra 1:1 som ägs av Huddinge kommun 

och avses exploateras av Fabege Rock AB (t. u. f. Fabege V 132 AB). Ytan är cirka 

ett hektar stort och består av naturmark, grusad yta samt en gång- och cykelväg. 

Enligt förvaltningens bedömning är kommunstyrelsen behörig att fatta beslut i 

ärendet. Förvaltningen föreslår ändå att beslut fattas av kommunfullmäktige eftersom 

det är lämpligt att ärendet beslutas tillsammans med tillhörande mark- och 

genomförandeavtal. 

Planförslaget bedöms inte ge upphov till betydande miljöpåverkan enligt 6 kap. 

miljöbalken samt med beaktande av 2 § miljöbedömningsförordningen. En strategisk 

miljöbedömning enligt 6 kap. 3 § miljöbalken behöver därmed inte upprättas för 

detaljplanen 
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Överläggning 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Nujin Alacabek (V), Sara Heelge Vikmång 

(S) och Anders Lönroth (MP). 

 

Daniel Dronjak (M) yrkar bifall till beslutsförslaget. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V), Sara Heelge Vikmång (S) och Anders Lönroth (MP) lämnar 

varsin protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Fabege AB 

 

 

 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  16 (39) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 8   

    
Diarienummer KS-2022/954.214    

 

 

 

Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun, 
Fabege Rock AB och Fabege AB (publ) avseende del av 
fastigheten Visättra 1:1 (projekt Centralmarken) inom 
kommundelen Flemingsberg  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun, Fabege Rock AB och 

Fabege AB (publ) avseende del av fastigheten Visättra 1:1 inom kommundelen 

Flemingsberg godkänns i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 20 april 2022. 

2. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att genomföra allmänna anläggningar 

inom detaljplanen (KS-2021/1217) i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 20 april 2022. 

3. En nettoinvestering om 46,1 miljoner kronor godkänns för genomförandet av 

allmänna anläggningar i enlighet med detaljplan (KS-2021/1217). 

 

Sammanfattning 

Utveckling av Flemingsbergsdalen är av väsentlig betydelse för att nå de fem 

övergripande utvecklingsmålen enligt utvecklingsprogrammet för Flemingsberg. 

Kommunen och Fabege AB (publ) har tidigare träffat ett markanvisningsavtal om att 

utveckla Centralmarken. Det tidigare tecknade markanvisningsavtalet omfattar en 

kontorsdel med tillhörande laborationsverksamhet, samt även en bostadsdel. Fabege 

AB har valt att inte planera för bostadsdelen inom ramen för detta projekt. 

Bostadsdelen är fortsatt aktuell att planera för i framtida projekt. 

En förutsättning för markanvisningen var att Fabege AB skulle teckna hyresavtal med 

en hyresgäst om en etablering inom det aktuella markområdet. Hyresgästen är Alfa 

Laval Technologies AB. Etableringen innebära att ett stort antal arbetsplatser 

tillskapas Flemingsbergsdalen. 

Förslaget till mark- och genomförandeavtal reglerar marköverlåtelser, 

ansvarsfördelning, hållbarhet, miljö samt exploatörens och kommunens skyldigheter 

under genomförandet av detaljplanen. 

Planområdet består av del av fastigheten Visättra 1:1 som ägs av Huddinge kommun 

och avses exploateras av Fabege Rock AB. Preliminärt omfattas överlåtelseområdet 

av cirka 7 330 kvadratmeter. Kommunen får en intäkt från försäljningen av marken 

på cirka 80 miljoner kronor. 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  17 (39) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

Inom ramen för projektet ska kommunen bekosta och bygga ut gata, torg och park 

inom planområdet. Den totala kostnaden för detta beräknas bli cirka 47 miljoner 

kronor, varav kommunens nettoinvestering beräknas bli 46,1 miljoner kronor. 

Förvaltningen bedömer att det ekonomiska nettot för kommunen blir cirka 32 

miljoner kronor. Avtalet genererar därutöver ersättning på preliminärt 14 miljoner 

kronor för att delfinansiera övergripande allmänna anläggningar och preliminärt 1,9 

miljoner kronor som medfinansieringsersättning till Spårväg syd. 

Utbyggnaden inom överlåtelseområdet beräknas kunna påbörjas under kvartal 3 år 

2022. Hyresgästen beräknas kunna flytta in under kvartal 2 år 2025. Kommunen 

bygger ut allmänna anläggningar i etapper. Gatan påbörjas först, preliminärt under 

senare delen av 2023. 

Sammantaget bedöms mark- och genomförandeavtalet ge ett ekonomiskt tillskott till 

kommunen samtidigt som projektet är i linje med tidigare tecknade avtal, samt följer 

tidigare ställningstaganden för Flemingsbergsdalen. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V).  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Fabege AB (publ) 

Fabege Rock AB 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 9   

    
Diarienummer KS-2019/1423.313    

 

 

 

Detaljplan för del av Solgård 1:1 m.fl. med anledning av 
Tvärförbindelse Södertörn inom kommundelarna 
Flemingsberg, Sjödalen och Fullersta – beslut om antagande  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Detaljplan för Solgård 1:1 m.fl. antas enligt kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänstutlåtande daterad 20 april 2022 med tillhörande handlingar, bilaga 1, 2, 3, 4, 5, 6 

och 7. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 2017-05-31 § 43 att ge kommunstyrelsens förvaltning i 

uppdrag att upprätta de detaljplaner som behövs för Tvärförbindelse Södertörn. 

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för Trafikverkets vägplan för 

Tvärförbindelse Södertörn, möjliggöra för en ny dragning av Regulatorvägen på bro 

över Tvärförbindelse Södertörn och möjliggöra för ett uppförande av en vall mot 

Flemingsbergsvikens våtmarksområde. Gällande detaljplan för det dåvarande 

projektet Södertörnsleden innehåller regleringar som omöjliggör Trafikverkets 

nuvarande projekt Tvärförbindelse Södertörn. Syftet med detaljplanen är således att 

ändra på den gällande detaljplanen så att den är förenlig med Trafikverkets vägplan. 

För att Trafikverket ska kunna genomföra vägplanen krävs det att vägplanen inte 

strider mot gällande detaljplaner. Syftet med detaljplanen är även att ändra eller 

upphäva andra gällande detaljplaner i området som inte stämmer överens med 

vägplanen. 

Tvärförbindelse Södertörn kommer tillsammans med E4 Förbifart Stockholm att 

binda samman de södra och norra delarna av länet och skapa nya möjligheter för 

boende, pendling och näringsliv. Tvärförbindelse Södertörn knyter samman 

Stockholmsregionens stadskärnor Kungens kurva/Skärholmen, Flemingsberg och 

Haninge centrum. 

Området som berörs av detta planförslag består av vägområde, järnväg, gräsytor, 

skog, enbostadshus, återvinningscentral, industriområde med mera. I eller i 

anslutning till planområdet finns flertalet värdefulla miljöer, så som Flemingsbergs 

gård, Runda Villan och Flemingsbergsskogens naturreservat. Tvärförbindelse 

Södertörn och befintlig järnväg är av riksintresse. 

Fastigheterna i planområdet ägs till stora delar av Huddinge kommun och 

Trafikverket, men privata fastigheter berörs och fem privata bostadsfastigheter berörs 

på ett betydande sätt genom att deras fastigheter behöver lösas in som ett led i 

Tvärförbindelse Södertörns genomförande. 
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Tvärförbindelse Södertörn är av riksintresse och är av stor allmän vikt genom att den 

möjliggör för förbättrade resmöjligheter för bilresenärer, tung trafik, cyklister och 

gångtrafikanter på Södertörn. Utifrån detta bedömer förvaltningen att detaljplanen 

stämmer överens med det kommunala intresset för området samt överväger de 

enskilda intressena mot inlösen av bostadshus och ökade bullernivåer samt de 

allmänna intressena att inte påverka naturreservat och kulturvärden. 

Detaljplanen bedöms inte medföra betydande miljöpåverkan. Bedömningen är därför 

att en strategisk miljöbedömning enligt miljöbalken (MB) inte behöver göras. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP).  

 

Anders Lönroth (MP) yrkar avslag på ärendet.  

 

Nujin Alacabek (V) deltar inte i beslutet.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Anders Lönroths (MP) avslagsyrkande och 

finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

 
Reservationer 

Anders Lönroth (MP) lämnar en skriftlig reservation som biläggs protokollet.   

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Akten 

Trafikverket 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 10   

    
Diarienummer KS-2018/290.312    

 

 

 

Utvecklingsplan för Flemingsberg, tilläggsbeslut  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Förslag till tilläggsbeslut för utvecklingsplan Flemingsberg godkänns. 

 

Sammanfattning 

Våren 2018 fick kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att i samverkan med 

Botkyrka kommun upprätta ett förslag till utvecklingsplan för Flemingsberg (KS 

2018/290). Under våren 2021 genomfördes ett samråd för att inhämta synpunkter 

kring förslag till utvecklingsplan och därefter har en bearbetning gjorts inför 

framtagande av slutgiltigt planförslag. Planen godkändes av kommunfullmäktige 25 

april 2022. 

Syftet med planen är att visa önskad utveckling fram till 2050 eller ännu längre. 

Planen fyller glappet mellan översiktsplan och detaljplan och ska vara vägledande för 

utvecklingen av Flemingsberg. Utvecklingsplanen bygger på en vision med fem mål 

som är beslutade i utvecklingsprogram för Flemingsberg 2018. 

Utvecklingsprogrammet togs fram av Region Stockholm, Huddinge kommun och 

Botkyrka kommun. De fem målen har sedan resulterat i tre strategier som 

utvecklingsplanen arbetat vidare med. Visionen och strategierna har konkretiserat i en 

illustrationsplan för området framtida utveckling. Det är både ny exploatering av helt 

nya områden, omvandling eller komplettering av befintliga områden. Inom 

utvecklingsområdet finns potential att skapa cirka 37 000 nya arbetsplatser och 

15 000 nya bostäder. 

Då det är två kommuner som i samverkan tagit fram utvecklingsplanen så behöver 

båda kommuners politiska organ godkänna planen. I ett sent skede inkom Botkyrka 

kommun med förslag till mindre ändringar. Bedömning är att de föreslagna 

ändringarna inte påverkar planen mer än att Botkyrka kommun får tydligare medskick 

till efterföljande planering för deras två inzoomade områden Alfred Nobels Allé och 

Blickaberget samt Tullinge villastad. Tilläggen påverkar inte Huddinge kommuns 

geografiska områden. Önskemål om hänvisning till Botkyrkas projekt Södra Porten 

önskas även på två ställen. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Karl Henriksson (KD). 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder och kommunala bolag 

Botkyrka kommun 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 11   

    
Diarienummer KS-2022/1080.123    

 

 

 

Investeringsbeslut samt finansierings- och 
genomförandeavtal för Trafikplats Högskolan  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Finansierings- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och 

Trafikverket, region Stockholm rörande objekt Väg 226/571 - Trafikplats Högskolan 

godkänns i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat den 4 maj 2022, reviderat 2022-05-31. 

2. En bruttoinvestering på 441 miljoner kronor godkänns för genomförande av 

allmänna anläggningar i enlighet med finansierings- och genomförandeavtal mellan 

Huddinge kommun och Trafikverket, region Stockholm rörande objekt Väg 226/571 

– Trafikplats Högskolan - och med detaljplan (KS-2015/1707) för del av fastigheten 

Grantorp 2:32 med flera. 

3. Genom besluten enligt punkten 1 och 2 ovan ersätts följande beslut: 

a. Punkten 1 i fullmäktiges beslut från den 13 januari 2014, § 14, avseende 

finansieringsavtal mellan Trafikverket Region Stockholm och Huddinge kommun för 

projekt 226 Högskolan tpl. anslutning Alfred Nobels allé (Trafikplats Högskolan). 

b. Fullmäktiges beslut från den 12 juni 2017, § 19, avseende tilläggsavtal till 

finansieringsavtal mellan Huddinge kommun och Trafikverket rörande Trafikplats 

Högskolan i Flemingsberg. 

c. Kommunstyrelsens beslut från den 7 februari 2018, § 23, avseende 

genomförandeavtal mellan Huddinge kommun, Botkyrka kommun och Trafikverket 

rörande objekt Väg 226/571, del av förbifart Tullinge (Trafikplats Högskolan) i 

Flemingsberg samt beslut om att godkänna nettoinvestering på 150 miljoner kr för 

genomförande av allmänna anläggningar i enlighet med genomförandeavtalet och 

med detaljplan (KS-2017/1707) för del av fastigheten Grantorp 2:32 m.fl. 

4. Kommunstyrelsen bemyndigas att fortsättningsvis besluta om ändringar i 

finansierings- och genomförandeavtalet mellan Huddinge kommun och Trafikverket, 

region Stockholm rörande objekt Väg 226/571 - Trafikplats Högskolan – samt 

justering av belopp för bruttoinvestering i det fall nya ekonomiska förutsättningar 

uppkommer som innebär att kostnaderna ökar för genomförandet av åtgärder 

avseende anläggningar som kommunen kommer att vara huvudman för. 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade 13 januari 2014, § 14, att ge dåvarande 

samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att upprätta de detaljplaner som krävs för att 
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genomföra projekt Väg 226/571, Del av förbifart Tullinge inklusive Trafikplats 

Högskolan. 

Detaljplanen möjliggör för en ny överliggande cirkulationsplats och två kommunala 

anslutningsvägar mot Björnkulla och Alfred Nobels Allé. Trafikplatsens ändamål är 

att skapa en ny kapacitetsstark väganslutning till de södra och centrala delarna av 

Flemingsberg. Detaljplanen syftar även till att bekräfta Trafikverkets vägplan 

”Vägplan för väg 226/571 – trafikplats Högskolan. Genom trafikplatsen skapas en ny 

möjlighet för gående och cyklister att korsa väg 226 mellan universitetsområdet och 

Björnkulla. Genom vägplanen möjliggörs också förbifart Riksten, en ombyggnation 

av Huddingevägen, väg 226, vilket innebär ökad kapacitet för väg 226, samt ett 

regionalt cykelstråk längs med väg 226. 

För att reglera genomförandet av detaljplanen och vägplanen har förslag till 

genomförandeavtal upprättats mellan Huddinge kommun och Trafikverket. Avtalet 

reglerar bland annat ansvarsfördelning samt kostnadsansvar för utbyggnaden av de 

ingående anläggningarna. Genomförande av projektet innebär en 

bruttoinvesteringskostnad för kommunen om cirka 441 miljoner kronor. Projektet 

antas ge framtida intäkter i form av exploateringsersättningar om cirka 218 miljoner 

kronor. 

Genomförandet av projektet beräknas kunna vara klart kvartal 3 år 2026. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Trafikverket 

Miljö- och bygglovsförvaltningen (Stadsmiljöavdelningen) 

  

 

 

 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  24 (39) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 12   

    
Diarienummer KS-2022/348.109    

 

 

 

Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023 (T23) – 
svar på remiss från Trafikförvaltningen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande Remiss 

inför trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023 enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtande 

daterat den 20 april 2022. 

2. Kommunstyrelsen godkänner Södertörnskommunernas gemensamma yttrande 

gällande Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023 enligt bilaga 2 till 

tjänsteutlåtande daterat den 13 april 2022. 

 

Sammanfattning 

Trafikförvaltningen, Region Stockholm har sänt över den årliga remissen med en 

bruttolista med förslag på trafikförändringar i SL-trafiken inför tidtabellsskiftet 

december 2022. Trafikförvaltningen efterfrågar nu synpunkter på och prioriteringar 

av förslagen utifrån den kunskap, erfarenhet och lokalkännedom som finns i bland 

annat kommunerna. 

Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till svar består av dels ett kommunspecifikt 

yttrande, dels ett gemensamt yttrande tillsammans med övriga Södertörnskommuner. 

I remissen presenterar trafikförvaltningen förslag på trafikförändringar för 

tunnelbana, pendeltåg och busstrafiken. Remissen beskriver möjliga 

trafikförändringar. 

Inga permanenta förändringar som påverka Huddinge föreslås för pendeltåg, 

regionaltåg och tunnelbana. 

För busstrafiken föreslås kortturer på helger dras in mellan Skärholmen – Kungens 

kurva (linje 710 och 740), samt två skolförstärkningsavgångar föreslås (Linje 742 

Östra Skogås – Huddinge sjukhus) dras in under morgonen från Skogås C och från 

Vallstigen. Kommunstyrelsens förvaltning anser inte att dessa är tillräckligt 

motiverade att dras in. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP) och Sara Heelge 

Vikmång.  

 

Anders Lönroth (MP) yrkar avslag på beslutspunkten två.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslutspunkten ett och finner att så är fallet.  
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Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

förvaltningens förslag till beslutspunkten två eller i enlighet med Anders Lönroths 

(MP) avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

förvaltningens förslag till beslutspunkten två.  

 
Reservationer 

Anders Lönroth (MP) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP) och Sara Heelge Vikmång (S) lämnar 

varsin protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Region Stockholm, Trafikförvaltningen 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 13   

    
Diarienummer KS-2022/523.109    

 

 

 

Ansökan om nätkoncession angående flytt och omdragning 
av befintlig luftledning vid Rudan och Griskurvan i Haninge 
och Huddinge kommuner, Stockholms län (2021-102417) - 
svar på remiss från Energimarknadsinspektionen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Bifogad skrivelse till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 25 

april 2022, bilaga 1, överlämnas till Energimarknadsinspektionen som Huddinge 

kommuns yttrande över Ansökan om nätkoncession angående flytt och omdragning 

av befintlig luftledning vid Rudan och Griskurvan, Haninge och Huddinge kommuner 

(2021-102417. 

 

Sammanfattning 

Trafikverkets projektering av Tvärförbindelse Södertörn pågår. På ett antal platser 

berör de nya vägplanerna befintliga regionnätsledningar. Vattenfall Eldistribution AB 

har därför ansöka om nätkoncession för två ombyggnationer av befintlig 70 kV 

luftledning mellan Jordbro och Lissma. Ombyggnationen omfattar två delsträckor, 

Rudan (Haninge) och Griskurvan (Huddinge), och planeras att utföras som 

luftledning. Dessa delsträckor konstrueras i 130 kV-utförande inför framtida 

spänningshöjning. Tvärförbindelse Södertörn är ett stort och viktigt 

infrastrukturprojekt för utvecklingen av Huddinge och Södertörn. Det är därför 

positivt att Vattenfall Eldistribution AB planerar för att lösa elförsörjningen längs den 

planerade vägsträckningen. 

Kommunen har tidigare yttrat sig över att den föreslagna sträckningen vid Griskurvan 

är att föredra då den innebär ett mindre ingrepp i naturmiljön än tidigare redovisat 

alternativ längre norrut. Den föreslagna sträckningen berör dock Lissmadalens 

naturreservat, områden med höga naturvärden, fornlämning samt område med 

riksintresse för friluftslivet. Sökanden har åtagit sig ett antal hänsynsåtgärder för att 

reducera påverkan på området och bedömer att ledningsåtgärderna kan genomföras 

utan att några betydande negativa konsekvenser ska uppstå. Det saknas dock en 

analys av hur naturvärdena, i bland annat nyckelbiotopen, påverkas av den föreslagna 

sträckningen. En markförläggning av den aktuella ledningssträckningen vid 

Griskurvan inom Tvärförbindelsens Södertörns planerade vägområde skulle vara det 

bästa sättet att undvika åtgärder inom områden med höga naturvärden. 

Förvaltningen ser positivt på att Vattenfall Eldistribution AB har för avsikt att 

tillsammans med Trafikverket utreda behovet av ekologisk kompensation och att en 

miljöåtgärdsplan ska tas fram för att säkerställa att entreprenören tar del av de villkor 

som ställs vid utförandet. Kommunen önskar dialog kring den kommande 

planeringen av åtgärder i byggskedet, till exempel transport- och tillfartsvägar och 

upplagsområden då dessa inte redovisas är svårt att ta ställning om tillräckliga 
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skyddsåtgärder har vidtagits. För de delar som berör Huddinge kommunens mark 

behöver markupplåtelseavtal och ledningsrätt tecknas. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V).  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan beslut i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Energimarknadsinspektionen 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 14   

    
Diarienummer KS-2022/891.109    

 

 

 

Regional masshanteringsplan Stockholms län - svar på 
remiss från Länsstyrelsen i Stockholms län  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Bifogad skrivelse till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 27 

april 2022, bilaga 1, överlämnas till Länsstyrelsen som Huddinge kommuns yttrande 

över Regional masshanteringsplan Stockholms Län 

 

Sammanfattning 

Länsstyrelsen, Region Stockholm, STORSTHLM, Trafikverket och Stockholm Stad 

har genom ett gemensamt projekt tagit fram en regional plan för cirkulär och 

resurseffektiv hantering av massor i Stockholms län. Länsstyrelsen har skickat 

masshanteringsplanen på remiss till Huddinge kommun och sista svarsdatum är 10 

juni. Avsikten är att berörda parter i ett senare skede ställer sig bakom 

masshanteringsplanen samt fullföljer planens intentioner. 

Förvaltningarna ger med detta yttrande synpunkter på den remitterade 

masshanteringsplanen. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Länsstyrelsen i Stockholms Län 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 15   

    
Diarienummer KS-2021/2384.119    

 

 

 

När-Återvinningscentraler - svar på motion väckt av Anders 
Lönroth, Carina Sundström och Anders Abel (samtliga MP)  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 20 

april 2022, anses motionen besvarad. 

 

Sammanfattning 

I oktober 2021 väckte Anders Lönroth, Carina Sundström och Anders Abel (samtliga 

MP) motionen När-Återvinningscentraler i kommunfullmäktige. Motionärerna anser 

att återvinningscentraler i centrumnära lägen skulle öka tillgängligheten, inte minst 

för hushåll utan bil, och därför föreslår motionärerna ”att förvaltningen får i uppdrag 

att utreda om när-återvinningscentraler kan införas och i så fall etablera minst en på 

försök.” 

Svaret på motionen När-Återvinningscentraler har samberetts mellan 

kommunstyrelsens förvaltning och miljö- och bygglovsförvaltningen. 

Förvaltningarna ser positivt på motionens förslag. Förvaltningarna bedömer att frågan 

om när-återvinning som motsvarar det motionen efterfrågar är ett pågående arbete hos 

SRV återvinning AB. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP). 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Anders Lönroth (MP) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Klimat- och stadsmiljönämnden 

SRV återvinning AB 
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Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 16   

    
Diarienummer KS-2022/960.103    

 

 

 

Samverkansöverenskommelse Kungens kurva-Skärholmen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Samverkansöverenskommelse Kungens kurva – Skärholmen mellan Huddinge 

kommun och Stockholm stad enligt bilaga 1 till kommunstyrelsen förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat 7 april 2022, godkänns. 

 

Sammanfattning 

Stockholms stad och Huddinge kommun har under ett flertal år samarbetat kring olika 

sakfrågor som rör utvecklingen i Kungens kurva – Skärholmen. 

Våren 2010 godkändes Vision Söderort 2030 av kommunfullmäktige i Stockholms 

stad. Utifrån visionen inrättades en gemensam politisk styrgrupp mellan Stockholms 

stad och Huddinge kommun för mandatperioden 2011 – 2014 med fokus på 

planeringsförutsättningar samt näringsliv och trafik. 

I inledningen av 2022 har ett motsvarande strukturerat samarbetet initierats med 

delvis nytt fokus. Ett samarbetsavtal har utarbetats, enligt bilaga 1, och som omfattar 

ett antal särskilt utpekade samverkansområden inom trygghet, fritidsverksamhet samt 

den regionala kärnan med fokus på näringsliv. 

Övergripande syfte med samverkansöverenskommelsen är att inom de berörda 

områdena skapa en struktur och arbetssätt som möjliggör konkreta samordnade 

insatser utifrån gemensamma prioriteringar. Det övergripande målet är att uppnå 

synergier och ökad effekt av arbetet, i linje med långsiktiga verksamhetsmål. 

Överenskommelsen gäller från undertecknande till 2025-12-31. 

Arbetet organiseras via en styrgrupp, en beredningsgrupp och arbetsgrupper efter 

behov. En gång per år träffar styrgruppen Stockholms stads finansborgarråd och 

kommunstyrelsens ordförande i Huddinge för avstämning. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Stockholm stad 
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Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 17   

    
Diarienummer KS-2022/843.804    

 

 

 

Miljöbokslut 2021  

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Miljöbokslut 2021, bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 

daterat den 20 april 2022, godkänns. 

 

Sammanfattning 

Klimat- och stadsmiljönämnden har på sitt sammanträde den 24 februari 2022 

hemställt till kommunfullmäktige om att Miljöbokslut för 2021 ska godkännas. 

I februari 2017 beslutade kommunfullmäktige om Miljöprogram 2017–2021. Syftet 

med miljöprogrammet är att peka ut riktningen för kommunens miljöarbete fram till 

år 2021. Miljöprogrammet ska följas upp varje år. Uppföljningen redovisas i 

Miljöbarometern som är kommunens webbaserade verktyg samt i ett miljöbokslut. 

Klimat- och stadsmiljönämnden är ansvarig nämnd för det kommunövergripande 

miljöstrategiska arbetet och ansvarar även för uppföljningen av Miljöprogram 2017-

2021, som kommunfullmäktige antagit. 

Miljöbokslutet 2021 redovisar resultat för samtliga mål och mått i miljöprogrammet 

där uppföljning sker. Uppföljningen visar att 17 mål har mycket god måluppfyllelse, 

26 mål har god måluppfyllelse, 13 mål har godtagbar måluppfyllelse, 18 mål har ej 

godtagbar måluppfyllelse och 15 mål är svårbedömda. 

Miljöprogrammets sex temaområden har även bedömts i sin helhet: Klimat och luft 

samt Biologisk mångfald och friluftsliv har god måluppfyllelse. Markanvändning och 

samhällsplanering, Informera och engagera och Gifter i miljön har godtagbar 

måluppfyllelse. Området Vatten har ej godtagbar måluppfyllelse. Bedömningen 

skiljer sig från föregående år då temaområdet Gifter i miljön gått från ej godtagbar 

måluppfyllelse till godtagbar måluppfyllelse. 

Jämfört med 2020 är det 2021 sex fler mål som har fått mycket god måluppfyllelse, 

fyra färre mål har fått god måluppfyllelse, två fler mål har fått godtagbar 

måluppfyllelse och antalet svårbedömda mål har ökat något, från 14 till 15. Målen 

med ej godtagbar måluppfyllelse har minskat från 23 till 18 jämfört med fjolåret. 

Huddinge kommun har fortfarande många mål som är långt ifrån att uppnås. 

Kommunen måste som helhet arbeta mer intensivt med miljö- och klimatfrågorna för 

att klara målen. Förvaltningen ser att särskilt fokus behöver läggas de kommande åren 

på att uppnå god vattenstatus, uppnå klimatmålen för energianvändning i kommunens 

byggnader och att minska kommunens utsläpp från tjänsteresor, samt att uppnå målen 

relaterade till cirkularitet och ett hållbart resursutnyttjande. 

En stor utmaning ligger i att även i framtiden bevara natur och biologisk mångfald 

samtidigt som kommunen växer och står inför stora samhällsbyggnadsprojekt. 
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Överläggning 

I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C), Yossi Sigal (S), Martin Nigals (SD), 

Henrik Juhlin (C), Gunilla Helmerson (M), Aza Cheragwandi (S), Nujin Alacabek 

(V), Anders Lönroth (MP) och Leif Dyrvall (DP). 

 

Christian Ottosson (C) yrkar bifall till förvaltningens beslutsförslag.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Yossi Sigal (S), Anders Lönroth (MP) och Nujin Alacabek (V) lämnar varsin 

protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder och bolag 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 18   

    
Diarienummer KS-2022/491.251    

 

 

 

Information - Projekt - nytt kommunhus  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen om det nya kommunhuset till protokollet.  

 

Sammanfattning 

Mimmi Bünsow, projektledare, informerar om arbetet med det nya kommunhuset 

som ska vara klart för inflyttning 2027. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Martin Nigals (SD), Anders Lönroth (MP), Sara Heelge Vikmång 

(S), Rasmus Lönroth (MP), Anneli Sjöberg (S), Nujin Alacabek (V), Gunilla 

Helmerson (M), Henrik Juhlin (C), Rolf Johansson (KD), Mats Arkhem (SD).  
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Diarienummer KS-2022/1082.111    

 

 

 

Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsens 
sammanträde 1 juni 2022  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1-3 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 19 april 2022 godkänns. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande 

och tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa 

beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågor om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 20   

    
Diarienummer KS-2022/171.901    

 

 

 

Valärenden  

 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Kommunstyrelsen befriar följande personer från angivna uppdrag: 

 
2. Kommunstyrelsen beslutar att utse följande personer till angivna uppdrag: 

 
 

 

 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska besluta om avsägelser och nomineringar sammanställda i 

förvaltningens Val-PM. 

Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Val-PM och 

finner att så är fallet 

 

Beslutet ska skickas till 

W3D3 

Troman 

Heroma 

Berörd nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

  

Marlene Antonsson (KD) Från uppdraget som ledamot i Trygghets- och 

delaktighetsberedningen 

Jonas Söderstrand   (KD) Till ledamot i Trygghets- och 

delaktighetsberedningen 
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Kommunstyrelsen 1 juni 2022 § 21   

    
Diarienummer KS-2022/1111.902    

 

 

 

Meddelanden till kommunstyrelsen 1 juni 2022  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Meddelanden till kommunstyrelsen 1 juni 2022 noteras till protokollet.  

 

Sammanfattning 

Sammanställning av information till kommunstyrelsen har tillställts dess ledamöter i 

samband med att kallelsen inför sammanträdet publicerades.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om meddelanden till kommunstyrelsen 1 juni 

2022 noteras till protokollet och finner att så är fallet.  
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Övriga frågor  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att det inte finns några övriga frågor.  
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Diarienummer KS-2022/1486.112    

 

 

 

Bemyndigande till socialnämnden och vård- och 
omsorgsnämnden om regler för kvalitetspris  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Regler för kvalitetspris inom vård- och omsorgsnämndens verksamhetsområde 

(HKF 7700), bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 

25 maj 2022, upphävs. 

2. Regler för kvalitetspris inom socialnämndens verksamhetsområde (HKF 7100), 

bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 25 maj 2022, 

upphävs. 

3. Socialnämnden och vård- och omsorgsnämnden bemyndigas att besluta om nya 

regler för kvalitetspris inom respektive nämnds verksamhetsområde. 

 

Sammanfattning 

Under 2021 har socialförvaltningen utarbetat ett förslag på ett nytt kvalitetspris som 

ska omfatta både vård- och omsorgsnämndens och socialnämndens verksamheter 

inklusive externa utförare. Det nya gemensamma kvalitetspriset ersätter de tidigare 

kvalitetspriser som nämnderna delat ut inom respektive verksamhetsområde. 

Nämnderna har var för sig beslutat att hemställa till kommunfullmäktige dels om att 

upphäva befintliga regler (HKF:er) för respektive pris, dels att bemyndiga nämnderna 

att fatta beslut om riktlinjer för det nya priset (bilaga 1 och 2). 

Syftet med kvalitetspriset är att uppmärksamma verksamheter som förbättrat sin 

kvalitet för personer i Huddinge kommun som har kontakt med socialtjänsten, att 

främja en lärande organisation samt att öka användandet av ledningssystemet för 

kvalitet. För att ta del av priset krävs en ansökan. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Eva Carlsson-Paulsén (M).  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Socialnämnden 

Vård- och omsorgsnämnden 
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Sammanträdestider för kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskott, kommunstyrelsens arbetsutskott, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 2023   

 
Kommunstyrelsens beslut 

Ärendet återremitteras till förvaltningen för en översyn.  

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens förvaltning har utarbetat ett förslag till sammanträdestider för 

kommunfullmäktige, kommunstyrelsen, kommunstyrelsens arbetsutskott samt 

kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott för kalenderåret 2023. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Karl Henriksson (KD), Anders Lönroth (MP), Sara Heelge 

Vikmång (S), Daniel Dronjak (M) och Henrik Juhlin (C).  

 

Daniel Dronjak (M) yrkar att ärendet återremitteras till förvaltningen för en översyn.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med yrkande 

innebärande att ärendet återremitteras till förvaltningen för en översyn och finner att 

så är fallet.  

 

 

 

 



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2022-06-01

Protokollsanteckning

Ärende 5: Delårsrapport per den 31 mars 2022 för Huddinge kommun

Det här ärendet bygger på  en mål- och budget vi i Miljöpartiet inte stod bakom. Hade vår
budget gått igenom hade vi varit i en annan sitts idag. De förslag som lades under
kommunstyrelsens möte om att tillskjuta medel tycker jag var rimliga med tanke på läget.
Men jag hade önskat en mer långsiktig ekonomisk planering i stället för den ryckinghet vi
sett de senaste åren.

En detalj som jag reagerar på i ekonomiska redovisningar som denna är formuleringar kring
att vi har ett “bättre resultat” så fort vi har ett större överskott än planerat. Det här är en
vilselendande förenkling. Det är mer troligt att mer pengar över bygger på ett misslyckande
att genomföra verksamhet än att kommunen gjort “goda affärer” i traditionell mening.
Kommunens mål bör vara att använda de pengar som Fullmäktige ålagt, inte att ha ett större
överskott. Men så klart, ibland kan ett större överskott än tänkt vara något positivt - men jag
saknar en tydlighet och ett resonemang kring detta.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth



 

 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2022-06-01 

 

Förslag 

 

Ärende 5: Delårsrapport per den 31 mars 2022 för Huddinge 

kommun 

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Delårsrapport och helårsprognos per 31 mars 2022 enligt 
kommunstyrelsens tjänsteutlåtande daterat den 16 maj 2022, godkänns i 
enlighet med Vänsterpartiets förslag och punkterna nedan.  
 
2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att genomföra kommungemensam 
verksamhetsutveckling. Finansiering av dessa omställningskostnader om 
maximalt 5 mnkr sker med reserverade medel. Planerade och genomförda 
åtgärder ska redovisas i delårsrapport per augusti 2022 och i 
verksamhetsberättelse 2022.  
 
3. Grundskolenämnden får i uppdrag att omfördela de 6 mnkr som inte 
behövs i budgeten för lokalkostnader till anställning av fler resurser för 
elever i behov av särskilt stöd som genomförs inom ramen för nämndens 
verksamhet.  
 
4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att under 2022 påbörja planering för 
investeringsprojektet Groventreprenad Jonvägen.  
 
5. Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att omfördela de 4,2 mnkr från 
investeringsbudgeten, som kunnat sparas genom att investering i ett 
samhällsbyggnadsprojekt ska göras av fastighetsägare, till avgiftsfria 
kultur och fritidsaktiviteter och sommaraktiviteter för barn som genomförs 
inom ramen för nämndens verksamhet.  
 
6. Investeringsbudget 2022 för Huddinge Samhällsfastigheter AB fastställs 
till 473,7 mnkr.  
 
7. Kommunstyrelsens driftbudget utökas med 16,3 mnkr för 
kapitaltjänstkostnader till följd av investeringar i samhällsbyggnadsprojekt. 
Utökning finansieras med omfördelning från finansförvaltningen.  
 
8. Etappmålet 2022 för indikatorn Antal bostäder i antagna detaljplaner 
fastställs till 2 900.  



 
 
 
Bakgrund  
Det är tydligt att pandemin haft konsekvenser för Huddinge kommun och 
det ekonomiska läget i kommunen. Samtidigt ser vi hur kriget i Ukraina 
skapar nya kostnader för kommunen i form av resurser till 
flyktingmottagande men även ökande priser. Vänsterpartiet menar att det 
inte går att bromsa sig ur en sådan kris, man måste satsa. Därför anser vi 
att det är viktigt att kommunen utvecklar sina verksamheter och satsar på 
välfärden och på barn och unga. Trygga barn och unga ger trygga vuxna. 
 
Inom grundskolan ser vi att det finns det behov av fler resurser. Dessa 
fungerar ofta som ett stöd för barn i behov av särskilt stöd, men hjälper 
också till både i klassrum och på raster för att stötta och avlasta 
pedagogerna. På Visättraskolan så har man exempelvis behövt skära ned 
med flera resurstjänster på grund av mindre budget. Vi menar att detta är 
väldigt olyckligt. Med allt större klasser och fler barn som är i behov av 
särskilt stöd (inklusive hemmasittare), så spelar dessa tjänster en viktig 
roll för att alla barn ska kunna få den hjälp och stöd som de behöver i 
skolan. Det är också ett steg närmare en likvärdig skola för alla barn.  
 

Inom kultur och fritid så menar vi att det är väldigt viktigt att det finns 
tillgång till meningsfulla och avgiftsfria aktiviteter för alla barn och unga. 
Framför allt på sommaren då många barn, framför allt i de 
socioekonomiskt utsatta områdena, inte kommer iväg på en semesterresa 
eller har föräldrar som äger något lantställe att spendera sin sommar på. 
Därför menar vi att det är viktigt att man satsar på barn och ungas fritid 
och fler aktiviteter som är avgiftsfria för vi vet att trygga barn och unga ger 
trygga vuxna.  

 

I delårsrapporten kan vi bland annat läsa om potentiella ”effektiviseringar.” 
Det är väl känt att dessa åtgärder syftar till att kapa kostnader för att 
kunna hålla nere skatten. Tyvärr drabbar detta kommunens verksamheter 
så som skola, vård och omsorg. Vi menar att det är särskilt oroande att 
man pekar ut särskilt boende som ett område där man vill kapa kostnader. 
Särskilt boende är en viktig verksamhet för dem som berörs av den och 
verksamheten bör vara välbemannad och kvalitativ. Därför menar vi att det 
vore olyckligt att skära ner på resurserna som går dit.  

 
När det gäller nämndernas ekonomi finns till stor del prognostiserade 
överskott. Vi menar att överskottskapitalet bör kunna omfördelas inom 
nämnden i stället för att gå till medelsreserven. För grundskolenämnden 
föreslås en omfördelning om 6 miljoner från nämndens budget till 
medelsreserven och från kultur- och fritidsnämnden föreslås en 



omfördelning av 4,2 miljoner. Vi anser att dessa pengar bör omfördelas 
inom nämnden till ändamål där de kan göra nytta istället för att läggas på 
hög i medelsreserven. Huddingebornas skattepengar ska användas i 
verksamheterna. 
 

Sjukskrivningstalen i Huddinge kommun är fortsatt höga men de har 
minskat i jämförelse med föregående år. Detta beror dock inte på några 
speciella insatser från kommunens sida utan på att pandemin tycks vara 
över. Den sjukfrånvaro som minskat mest är de korta sjukskrivningarna i 
kontaktyrken, vilket talar sitt tydliga språk. Den totala sjukfrånvaron är 
betydligt högre bland kvinnor, (9,7 %) än bland män (5,9 %).  
 

Vi uppmärksammar också att Bygglov- och Tillsynsnämnden har en 
förvaltning med flera bristyrken som riskerar hög personalomsättning om 
man inte ser till att de får bättre arbetsvillkor. Det är viktigt att 
arbetsbördan inte blir så stor för handläggarna att de riskerar bli 
utmattade. Vi bör därför ta den ökade personalomsättningen på allvar och 
arbeta för att nå en jämvikt mellan korta handläggningstider och 
medarbetare som inte känner sig stressade och som vill arbeta kvar i 
förvaltningen. I det arbetet är det viktigt att kartlägga anledningen till att 
många väljer att byta jobb inom bristyrkena. Det bör klargöras om det är 
arbetsbördan, lönen eller annat som styr deras val.  
 
 

Nujin Alacabek   
 



 

 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2022-06-01 

 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 6: Delårsrapport per den 31 mars 2022 för 

kommunstyrelsen 

 

Vänsterpartiet hade ett annat förslag till mål och budget för Huddinge 
kommun 2022. Med vår politik skulle verksamheterna, inklusive 
kommunstyrelsen, ha ett annat resultat och bedriva en annan verksamhet. 
Bland annat föreslog vi att kommunstyrelsen skulle få i uppdrag att ta fram 
en strategi för att minska de höga sjukskrivningstalen i Huddinge och 
utreda vad skillnaden i sjukskrivningar mellan män och kvinnor beror på. 
Vi föreslog också att en strategi skulle tas fram för att se till 
klimatomställning i enlighet med Parisavtalet, RUFS och Agenda 2030.  
 
Vidare har vi föreslagit att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att inleda ett 
arbete för att öka valdeltagandet i de områden där valdeltagandet är lågt. 
Detta rör i första hand Flemingsberg, Skogås och Vårby. Vänsterpartiet 
anser att demokratin måste gälla och omfatta alla, oavsett om man bor i 
villa eller hyresrätt. Därför är det av största vikt att även personer som bor 
i områden med lågt valdeltagande uppmuntras och uppmanas att göra 
sina röster hörda på valdagen, men också mellan valen.  
 
Till sist menar vi att föreslaget med mobila fritidsledare är bra. Vi anser 
dock att omfattningen är för liten. Som vi förstår det så kommer man 
anställa 8–10 personer inklusive en projektledare och att man kommer 
vara två personer per pass som arbetar. Vi menar att personalstyrkan 
hade behövt vara större även om vi tycker att projektet som sådant är bra. 
Vi är också oroade över att vi anser att finansieringen är ganska låg redan 
som det är i dagsläget och att den borde förstärkas ytterligare, från 
300 000 kronor till åtminstone 0,5 mnkr.  

 

 

Nujin Alacabek   
 
 
 
 



 

 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2022-06-01 

 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 7: Detaljplan för del av Visättra 1:1 (Centralmarken) 

 
Ärendet handlar om att bygga en ny fastighet i korsningen av 
Regulatorvägen och Kvarnbergsvägen i Visättra. Fastigheten föreslås bli 
12 våningar hög på den sida som vetter mot Regulatorvägen och ha ett 
lägre parti som löper längst med Kvarnängsvägen upp mot Visättra. 
Marken är idag obebyggd.  
 
Vi välkomnar att det tillkommer fler arbetstillfällen i området. När det gäller 
utformningen av byggnaden som sådan, så tycker vi att det är bra att man 
har tänkt på växtbeklädnad av fasaderna samt gröna tak för att det bättre 
ska kunna anpassas till området. Däremot menar vi att det är viktigt att 
skapa en trygg och trivsam miljö i närområdet i anslutning till fastigheten, 
särskilt längst Kvarnängsvägen som i just detta område är mörk och ödslig 
nattetid. Vi tycker också att hanteringen av lösningar för gångtrafikanter 
som brukar ta den lilla stigen som finns där nu för att ta sig till handel och 
pendeltåget, inte är bra eftersom det i planeringen saknas bra vägar att ta 
sig till dessa till fots under den tiden (3 år) som byggnation kommer att 
pågå. Det är viktigt att tillgänglighetsaspekten tas med på ett mycket bättre 
sätt än vad det har gjorts i ärendet så att unga, äldre och andra som 
dagligen förflyttar sig till fots i området får bra alternativ och information 
om hur de ska ta sig fram i området. Sedan vill vi också påminna om att 
regulatorbron har varit föremål för reparation under flera år i olika 
omgångar och att det under den tiden har varit långa bilköer och svårt att 
ta sig både till och från jobbet. Vi hoppas att detta inte ska bli ännu ett sånt 
tillfälle. 

 

 

Nujin Alacabek   
 
 



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2022-06-01

Protokollsanteckning

Ärende 7: Detaljplan för del av Visättra 1:1 (Centralmarken)

Vi har inget att anmärka på i ärendet i sig. Men vi noterar att den bit av gång och cykelvägen
som nu blir utan detaljplan för att möjliggöra en tillfällig trappa riskerar att sakna en
fungerande lösning i framtiden. När väl trappan behöver byggas är det av yttersta vikt att det
inte blir på bekostnad av just gång och cykelvägen. I en kommun som påstår sig prioritera
dessa låter man andra resesätt få tillfälliga hinder. I det här fallet finns det körfält att använda
och detta kommer vi i Miljöpartiet bevaka i kommande ärenden.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth



 
 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2022-06-01 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 7: Detaljpan för del av Visättra 1:1 (Centralmarken) 
 
Socialdemokraterna välkomnar detaljplanen för Visättra 1:1. När Huddinge växer är det också 
viktigt att fler arbetsplatser skapas och att företag vill etablera sig i vår kommun.  
 
Vi ser dock med viss oro på tidsplanen för projektet som framstår som snålt tilltagen och vill 
lägga tyngd vid förvaltningens tidigare analys om att det kan skapa en risk för lägre kvalitet 
både inom och intill planområdet. Detaljplanen har en central och strategisk placering och det 
är av största vikt att den håller hög kvalitet då den sannolikt kommer att påverka kommande 
utveckling i området.  
 
Inte minst är frågan om tillgänglighet särskilt viktig på de ”allmänna mötesplatser” som 
beskrivs i tjänsteutlåtandet. Ett skyndsamt beslut i ärendet kan givetvis vara motiverat utifrån 
en angelägenhet om att verksamheter ska kunna etableras så fort som möjligt, men en sådan 
skyndsamhet får inte ske på bekostnad av kvalitet och tillgänglighet.  
 
Socialdemokraterna har i ärendet identifierat en brist på hänsynstagande till gruppen äldre. I 
det framtagna tjänsteutlåtandet inför kommunstyrelsens beslut i juni 2022 nämns 
målgrupperna ”barn, boende, besökare och anställda”, men inte äldre. Ärendets avsaknad av 
ett uttalat äldreperspektiv framstår som särskilt omtiverat i ljuset av kommunfullmäktiges 
tidigare beslut om att bifalla Socialdemokraternas motion om att säkerställa att ett 
äldreperspektiv inkluderas och synliggörs i all stadsplanering i kommunen. 
 
Här förutsätter vi socialdemokrater att det fortsatta arbetet med detaljplanen kommer att 
präglas av transparens och en dialog över partigränserna så att projektet får de bästa 
förutsättningarna för att skapa både en attraktiv kontorsplats och tillgängliga mötesplatser för 
kommunens invånare.  
 

För Socialdemokraterna 
 
Sara Heelge Vikmång  
 
 

 

 

https://sammantraden.huddinge.se/welcome-sv/namnder-styrelser/kommunstyrelsen/kommunstyrelsen/agenda/tjansteutlatande-ks-detaljplan-for-del-av-visattra-11-centralmarkenpdf-63588?downloadMode=open
https://sammantraden.huddinge.se/welcome-sv/namnder-styrelser/kommunstyrelsen/kommunstyrelsen/agenda/tjansteutlatande-ks-antagande-av-detaljplan-for-del-av-visattra-11-centralmarkenpdf-21794?downloadMode=open
https://sammantraden.huddinge.se/welcome-sv/namnder-styrelser/kommunstyrelsen/kommunstyrelsen/agenda/tjansteutlatande-ks-antagande-av-detaljplan-for-del-av-visattra-11-centralmarkenpdf-21794?downloadMode=open
https://sammantraden.huddinge.se/welcome-sv/namnder-styrelser/kommunstyrelsen/kommunstyrelsen/agenda/tjansteutlatande-ks-antagande-av-detaljplan-for-del-av-visattra-11-centralmarkenpdf-21794?downloadMode=open
https://sammantraden.huddinge.se/committees/kommunfullmaktige/kommunfullmaktige-9/protocol/kfprotokollpdf?downloadMode=open
https://sammantraden.huddinge.se/committees/kommunfullmaktige/kommunfullmaktige-9/protocol/kfprotokollpdf?downloadMode=open


 

 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2022-06-01 

 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 8: Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge 

kommun, Fabege Rock AB och Fabege AB (publ) avseende 

del av fastigheten Visättra 1:1 (projekt Centralmarken) inom 

kommundelen Flemingsberg 

 
Ärendet handlar om att bygga en ny fastighet i korsningen av 
Regulatorvägen och Kvarnbergsvägen i Visättra. Fastigheten föreslås bli 
12 våningar hög på den sida som vetter mot Regulatorvägen och ha ett 
lägre parti som löper längst med Kvarnängsvägen upp mot Visättra. 
Marken är idag obebyggd.  
 

Vi välkomnar att det tillkommer fler arbetstillfällen i området. När det gäller 
utformningen av byggnaden som sådan, så tycker vi att det är bra att man 
har tänkt på växtbeklädnad av fasaderna samt gröna tak för att det bättre 
ska kunna anpassas till området. Däremot menar vi att det är viktigt att 
skapa en trygg och trivsam miljö i närområdet i anslutning till fastigheten, 
särskilt längst Kvarnängsvägen som i just detta område är mörk och ödslig 
nattetid. Vi tycker också att hanteringen av lösningar för gångtrafikanter 
som brukar ta den lilla stigen som finns där nu för att ta sig till handel och 
pendeltåget, inte är bra eftersom det i planeringen saknas bra vägar att ta 
sig till dessa till fots under den tiden (3 år) som byggnation kommer att 
pågå. Det är viktigt att tillgänglighetsaspekten tas med på ett mycket bättre 
sätt än vad det har gjorts i ärendet så att unga, äldre och andra som 
dagligen förflyttar sig till fots i området får bra alternativ och information 
om hur de ska ta sig fram i området. Sedan vill vi också påminna om att 
regulatorbron har varit föremål för reparation under flera år i olika 
omgångar och att det under den tiden har varit långa bilköer och svårt att 
ta sig både till och från jobbet. Vi hoppas att detta inte ska bli ännu ett sånt 
tillfälle. 

 

 

Nujin Alacabek   
 
 
 
 



 

 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2022-06-01 

 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 9: Detaljplan för del av Solgård 1:1 m.fl. med 

anledning av Tvärförbindelse Södertörn inom 

kommundelarna Flemingsberg, Sjödalen och Fullersta – 

beslut om antagande 

 

Vänsterpartiet anser inte att Tvärförbindelse Södertörn bör byggas. Vi 
menar att det är en infrastruktursatsning som leder åt fel håll. Den riskerar 
att öka den tunga trafiken genom Huddinge för att nå till och från Norviks 
djuphamn i Nynäshamn. Vi anser att en bättre infrastrukturlösning för 
godstransporter från Norviks hamn hade varit utbyggd kapacitet för 
tågtrafik. Vi oroas också över de höga partikelhalter som uppmäts längst 
motorvägar och menar att det riskerar att försämra luftkvaliteten avsevärt.  
 
I detta är ende handlar det om att upprätta en detaljplan för att göra 
konsekvensändringar som behövs i samband med bygget av 
Tvärförbindelse Södertörn. Syftet är bland annat att möjliggöra en ny 
dragning av Regulatorvägen och att bygga en vall mot 
Flemingsbergsskogens våtmarker. 
 
Med anledning av detta avstår vi från att delta i beslutet. 

 

 

Nujin Alacabek   
 
 
 



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2022-06-01

Reservation

Ärende 9: Detaljplan för del av Solgård 1:1 m.fl. med anledning av

Tvärförbindelse Södertörn inom kommundelarna Flemmingsberg, Sjödalen

och Fullersta - beslut om antagande

Då denna detaljplan skulle direkt påverka de boende i området, trots att Tvärförbindelsens
vägplan ännu inte vunnit laga kraft yrkade jag avslag på detta ärende. Det finns inga
juridiska krav på att ta den här detaljplanen redan nu, vi hade kunnat vänta tills dess att
vägplanen vunnit laga kraft och därmed gjort livet enklare för de som bor där idag.

Jag reserverar mig därför mot beslutet att anta detaljplanen redan nu.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2022-06-01

Protokollsanteckning

Ärende 12: Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023 (T23) –

svar på remiss från Trafikförvaltningen

Att få ihop en välfungerande och attraktiv kollektivtrafik i regionen är oerhört viktigt, men
också ett svårt pussel att lägga som är fyllt av kompromisser.

Som svar på remissen från regionens trafikförvaltning lämnar Huddinge två svar, dels ett
gemensamt med övriga Södertörnskommuner, dels ett eget med fokus på Huddinge.

I det Södertörnsgemensamma yttrandet tas flera bra och viktiga synpunkter om den aktuella
remissen upp som vi gärna hade ställt oss bakom. Tyvärr inleds yttrandet dock med ett helt
irrelevant stycke om Tvärförbindelse Södertörn. Den vägförbindelsen är ännu ej definitivt
beslutad och än mindre byggd och har ingen som helst påverkan på tidtabellerna för 2023.
P.g.a. de skrivningar kan vi inte ställa oss bakom yttrandet utan yrkade avslag och
reserverade oss mot beslutet i den punkten.

Även i det egna yttrandet från Huddinge kommun nämns Tvärförbindelsen, men där mer
som ett rimligt konstaterande av vilka åtgärder som bör göras om den byggs.

I det egna yttrandet ser vi det som särskilt positivt att behovet av att lösa fritidsresor lyfts
fram. Vi har vid flera tillfällen påtalat detta och att det är vanligt att familjer har hittat rutiner
för bilfria vardagstransporter till och från jobb och skola, men sedan blir beroende av bil för
fritidsaktiviteter. Två exempel som vi lyft fram är Visättra sportcentr och Källbrinks idrottsplats
som nu också omnämns i yttrandet. Vi ser fram emot att hänsyn till dessa kommer med från
regionen i kommande trafikplanering så att det går att lösa en ännu större del av
vardagspusslet utan bil för Huddinges familjer. Detta innebär dels en miljövinst i att fler kan
klara sig utan bil. Men det är också en viktig jämlikhetsfråga. Idag är fritidsaktiviteter för unga
ofta organiserade utifrån ett antagande att det finns föräldrar som kan skjutsa med bil. Det
stänger därmed ute alla de barn som växer upp i familjer utan tillgång till bil. Genom att
möjliggöra fritidsresor med kollektivtrafik blir därmed dessa viktiga aktiviteter tillgängliga för
fler.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth



 

 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2022-06-01 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 12: Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 
2022/2023 (T23) – svar på remiss från Trafikförvaltningen 
 

Socialdemokraterna har länge drivit frågan om utbyggd kollektivtrafik i vår region och i vår 

kommun. Det ska vara enkelt att välja kollektivtrafiken och då behöver busslinjer, hållplatser 

och stationer vara tillgängliga och på plats när nya bostadsområden byggs och befintliga linjer 

måste ha en god trafikering. Många Huddingebor är beroende av kollektivtrafiken för att ta sig 

till arbete och studier. Målet måste vara att fler bilägare lämnar bilen hemma. Restiden måste 

kortas och passningen mellan buss och spårtrafik förbättras. Vi anser därför att kommunen ska 

bevaka att viktiga busslinjer inte dras in med hänvisning till minskat resandeunderlag under 

pandemiåret. Vi anser att det är extra viktigt att det finns en väl dimensionerad busstrafik som 

knyter samman kommunens olika delar och där är busslinje 742 extra viktig. 

Socialdemokraterna delar tjänsteutlåtandets förslag om att bevara förstärkningsturerna på 

linje 742, och vi anser dessutom att linjen kan förstärkas med fler turer, inte minst med tanke 

på hur vikten linjen är för kommunikation och resande mellan kommunens västra och östra 

delar.  

 

Socialdemokraterna vill utöver detta se snabbussar på den nya tvärförbindelsen som knyter 

ihop de regionala kärnorna Haninge, Flemingsberg och Kungens Kurva/Skärholmen och 

möjliggör en bättre koppling till Kista och Arlanda. Då kommer vi i högre utsträckning att nå 

våra klimatmål.  

 

Socialdemokraterna vill alltid bidra konstruktivt till arbetet med Huddinge kommuns 

remissyttrande och vi är glada över att flera av våra tidigare förslag nu är inarbetade. Det gäller 

inte minst frågan om skip stop i Skogås och Trångsund där vi har drivit på för tydligare 

skrivningar. Det är glädjande att förvaltningen i yttrandet pekar på att kommunen vill se en 

ökad trafikering på Nynäsbanan med förbättrad turtähet i Skogås och Trångsund. Vi delar 

uppfattningen att snabbtågen ska stanna vid både Skogås och Trångsunds stationer som båda 

har många påstigande.  

 

https://sammantraden.huddinge.se/welcome-sv/namnder-styrelser/kommunstyrelsen/kommunstyrelsen/agenda/yttrande-ks-huddinges-svar-pa-remiss-t23pdf-63633?downloadMode=open


En annan fråga som vi drivit är att de busslinjer som passerar pendeltåg och tunnelbana och 

som många reser med ska anlända på lämpliga tider till pendeltågs- och tunnelbanestationerna. 

Flera busslinjer som trafikerar Huddinge idag har dålig passning till pendeltåg och tunnelbana, 

vilket hämmar pendlingen. Vi välkomnar de förändringar som innebär bättre passning till våra 

spårstationer. Kommunen måste noggrant följa förändringarna så att inte konsekvenserna slår 

mot barn och ungas möjlighet att ta med buss sig till och från fritidsaktiviteter vid Källbrinks IP 

och Visättra IP. 

 

Tidigare S-förslag som också återfinns i remissen handlar om att många Huddingebor som reser 

med barnvagn eller rullator vittnar om att man ofta får vänta flera avgångar för att komma på 

bussen. Detta på grund av att bussarna som trafikerar Huddinge ofta bara har ett fåtal platser 

för barnvagnar och rullatorer. Det är därför bra att Huddinge kommun nu understryker att det 

är viktigt att behovet av bussar med plats för barnvagnar och rullatorer kartläggs och att 

åtgärder vidtag för att tillgodose behoven bättre. 

 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång  
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Ärende 12: Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 

2022/2023 (T23) – svar på remiss från Trafikförvaltningen 

 
I den årliga trafikförändringsremissen menar vi från Vänsterpartiets sida 
att Huddinge kommun i årets förslag till trafikförändringar missgynnas på 
ett otillbörligt sätt. Detta handlar framför allt om förslaget om indragna 
bussar mellan Skärholmen och Kungens Kurva. Detta är inte bara 
ogynnsamt för näringslivet i Kungens Kurva och Heron City eller för 
Huddingeborna utan också för alla som vill ta sig till Kungens Kurva från 
Stockholms stad. Tunnelbana och därefter buss är också det smidigaste 
sättet för boende i områden som Masmo och Vårby Gård att ta sig till 
Kungens Kurva. Vi anser att en indragning av dessa bussar enbart skulle 
leda till att fler valde att ta bilen till Kungens Kurva. Redan idag är 
trafiksituationen i Kungens Kurva smått kaotisk och det är svårt att ta sig 
från en köplada till en annan som fotgängare eller cyklist. Det behövs 
därför bättre möjligheter att ta sig fram och tillbaka mellan Kungens Kurva 
och Skärholmen, inte sämre.  
 
Vi är också kritiska till indragningen av morgonturer mellan Skogås 
centrum och Vallstigen som främst används av barn som går i skolan. 
Redan från tidig ålder är det viktigt att utveckla klimatsmarta 
beteendemönster. Ett sådant är att resa med kollektivtrafik istället för att 
exempelvis få skjuts av en förälder till skolan. Vi menar att det är viktigt att 
uppmuntra sådana beteenden och anser därför att det vore olyckligt om 
de extra morgonturerna drogs in.  
 
Till och från Flemingsberg bör det gå en direktbuss in till centrala 
Stockholm. Vi anser att kommunen bör arbeta för en sådan dragning. 
Detta eftersom det på ett snabbt och smidigt sätt skulle kunna transportera 
studenter till Södertörns Högskola, anställda till de olika verksamheterna i 
Flemingsberg, som i och med utvecklingen av Flemingsbergsdalen 
kommer blir fler de kommande åren och det skulle dessutom kunna 
transportera Flemingsbergsbor som jobbar i centrala Stockholm. Detta 
skulle avlasta och utgöra ett komplement till pendeltåget och dessutom 
kunna vara en back-up eftersom pendeltågets driftsäkerhet, särskilt 
vintertid, bitvis är dålig.  
 
 



Det är även problematiskt att man dragit in buss 704 mot Fruängen som 
trafikerade från Visättra till Källbrinkskolan. Det finns många barn och 
unga som bor i Visättra som idrottar och spelar fotboll vid Källbrinks IP 
som har behov av att kunna ta sig smidigt fram och tillbaka till träningar 
och matcher. Där har 704 tidigare alltid varit det självklara valet för boende 
i Visättra och Flemingsberg. Nu när bussturen har förkortats och enbart 
trafikerar mellan Huddinge station och Fruängen behöver den som vill 
använda denna buss för att ta sig till Källbrink och bor i Flemingsberg eller 
Visättra alltså göra flera byten. Detta är en klar försämring i jämförelse 
med hur linjen gick tidigare. Vänsterpartiet anser att den tidigare 
sträckningen var betydligt bättre och det är viktigt det finns smidiga 
lösningar för att ta sig till men även uppmuntra barn och ungas idrottande 
utan att man ska behöva ha föräldrar som har bil. 
 
 
 
Nujin Alacabek   
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Ärende 13: Ansökan om nätkoncession angående flytt och 

omdragning av befintlig luftledning vid Rudan och 

Griskurvan i Haninge och Huddinge kommuner, Stockholms 

län (2021–102417) – svar på remiss från 

Energimarknadsinspektionen  

 

Huddinge kommun har ansökt om att Vattenfall ska dra el på två ställen 
eftersom det behövs på grund av byggandet av Tvärförbindelse Södertörn. 
Vattenfall menar sig villiga att göra detta och att det inte skulle ha någon 
betydande inverkan på naturen. Samtidigt saknar vi en 
miljökonsekvensanalys och en analys av naturvärdespåverkan i samband 
med detta ärende. Detta känns speciellt angeläget då ett av områdena 
som påverkas ligger inom Lissma naturreservat. 

 

 

Nujin Alacabek   
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Ärende 15: När-Återvinningscentraler - svar på motion väckt av Anders

Lönroth, Carina Sundström och Anders Abel (samtliga MP)

I dagsläget tycker jag att svaret är rimligt i och med att SRV arbetar med att få fram liknande
funktioner som vi lyfte i vår motion. Vi i Miljöpartiet kommer bevaka frågan framgent, vi
hoppas på att se resultat snart då behovet är stort och är av stor betydelse.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2022-06-01

Protokollsanteckning

Ärende 17: Miljöbokslut 2021

Det här bokslutet är det sista som utgår från det gamla upplägget på Miljöprogrammet. Det
finns en hel del att säga om resultaten med bokslutet sammanfattar väl de utmaningar vi står
inför - vi kommer behöva öka våra ansträngningar, det går för långsamt.

Den analys som vi i Miljöpartiet efterfrågat i många år ser vi nu i detta bokslut. Med det nya
upplägget på Miljöprogrammet kommer det finnas mer utrymme för analys och resonemang
kring miljö- och klimatarbetet i kommunen, vilket vi verkligen ser fram emot.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth
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Ärende 17: Miljöbokslut 2021  
 

Miljöbokslutet är en god sammanställning av miljöarbetet i kommunen, och gör det enklare för 

kommunpolitiker och Huddingebor att följa upp arbetet och se hur det utvecklas. Det finns 

mycket som går åt rätt håll, och det förtjänar att lyftas, men det finns också en hel del viktiga 

mål som står stilla eller än värre; går åt fel håll. I Huddinge kommun krävs ett tydligare och mer 

konkret fokus, samt mer resurser till klimat- och miljöarbetet.  

 

Socialdemokraterna ser positivt på den goda måluppfyllelsen för temaområdena Klimat och luft 

och biologisk mångfald. Huddinges friluftsliv berikas genom ett aktivt och medvetet skydd av 

naturvärden och den biologiska mångfalden. Socialdemokraterna ser också positivt på den 

åtminstone godtagbara måluppfyllelsen för temaområdena markanvändning och 

samhällsplanering, informera och engagera och gifter i miljön. Vi har dock högre ambitioner än 

att bara nå en till viss del god eller godtagbar måluppfyllelse. 

 

”Huddinge kommun har fortfarande många mål som är långt ifrån att uppnås”. Det är ett direkt 

citat från tjänsteutlåtandet. I detta miljöbokslut tydliggörs att endast 17 av 89 (19 %) mål har 

mycket god måluppfyllelse. Samtidigt har 18 mål en ej godtagbar måluppfyllelse, och 15 mål 

anses vara svårbedömda. Lösningen på de ej godtagbara målen står att finna i en starkare 

politisk vilja och i satsningar som faktiskt gör konkret skillnad för varje utpekat målområde.  

 

De mer svårbedömda målområdena behöver förtydligas så att både politiker och medborgare 

kan följa upp de mål som redan är fastställda. Kommunala verksamheter och beslutsinstanser 

måste arbeta mer medvetet och aktivt med dessa frågor för att på så vis dra sitt strå till stacken 

i det mer övergripande klimat- och miljöarbetet. Ett mer fokuserat kommunalt klimat- och 

miljöarbete kan exempelvis handla om vilka krav kommunen ställer i samband med fysisk 

planering, upphandlingar och entreprenadprojekt. Klimatsmarta och miljövänliga lösningar 

måste då beaktas.  

 



Utöver miljöbokslutets positiva nyheter framkommer det även att kommunens 

koldioxidutsläpp från tjänsteresor med bil och flyg fortfarande inte nått målet på maximalt 29 

kilogram per anställd per år, trots det minskade resandet under coronapandemin. Redan under 

förra årets behandling av miljöbokslutet för 2020 påpekade Socialdemokraterna att 

måluppfyllelsen för detta område inte är tillfredsställande. Sedan jämförelseåret 2015 har 

kommunen inte varit i närheten av det fastställda målet, och med undantag för ”pandemiåren 

2020 och 2021” samt 2017 har dessa utsläpp i själva verket ökat. Att koldioxidutsläppen från 

tjänsteresor för 2021 halverats i jämförelse med 2019 är givetvis bra, men om minskningen i 

huvudsak kan förklaras av pandemin så krävs också ett mer medvetet och fokuserat arbete 

under 2022. Måluppfyllelsen för utsläpp från tjänsteresor borde sedan länge ha visat på ett 

bättre resultat, inte minst eftersom valet av tjänsteresor är en direkt följ av kommunala beslut 

i form av exempelvis upphandlingskrav och resepolicys.  

 

Utöver kommunens tjänsteresor är energianvändningen i kommunens byggnader något som 

kommunen har direkt rådighet över. Även i denna fråga har Huddinge inte nått fram till de 

fastställda målen. Tjänsteresor och energianvändning inom den kommunala verksamheten är 

endast två exempel på mycket lågt hängande och lättillgängliga frukter som hänger på det träd 

som utgörs av kommunens klimat- och miljöarbete. Socialdemokraterna ser positivt på den 

breda politiska överenskommelsen om kommunens klimat- och miljömål, men vi är fortsatt 

kritiska till att man i Huddinge inte nått de mål som borde vara enkla att lösa. Vi ser framemot 

en fortsatt konstruktiv partipolitisk diskussion om hur vi tillsammans når de fastställda målen. 

 

Likt beskrivningen i miljöbokslutet ser Socialdemokraterna också med oro på den dåliga 

måluppfyllelsen för temaområdet vatten:  

(…) endast 5 av 13 sjöar och vattendrag i Huddinge uppfyller god ekologisk 

status. Övergödning är det största problemet i Huddinges sjöar och 

vattendrag, som framför allt orsakas av höga fosforhalter. (…)  

Till skillnad från den typ av mål som går att nå på ganska kort sikt kan vissa mål inom 

vattenområdet ta lång tid att uppnå. Miljöbokslutet talar om en ”inneboende tröghet i mark- 

och vattensystem”. Övergödning kan dessutom orsakas av utsläpp både från jordbruk, 

bostadsområden och industrier. Att lösa problemet kan vara svårt och ta lång tid. Mer tillfälliga 

lösningar mot övergödning så som aluminiumfällning kan givetvis spela en viktig roll, men på 

längre sikt handlar det snarare om att säkerställa en god samhällsplanering där de ursprungliga 

utsläppen minskar och där orenat dagvatten inte når kommunens sjöar och vattendrag.   

 

Socialdemokraterna kommer fortsatta arbetet för ett mer hållbart Huddinge, med tydligt fokus 

på och prioritering av vattenvård, prioritering av uppfyllandet av målen i miljöprogrammet och 

främjandet av ett arbete som gör att vi når våra uppsatta mål. Det är naturligtvis behövligt och 

gott att ha högt uppsatta mål – men det räcker inte med att överlämna mål till förvaltningarna 



- det kräver samtidigt ett ökat engagemang och ansvar bland oss förtroendevalda och en 

upptrappning av resurser och personal så att kommunen kan nå sina mål.  

 

Det är dags att gå från ord till handling – och vi är beredda att göra vår insats. 

 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång                          
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Ärende 17: Miljöbokslut 2021  

 

Miljöbokslutet är över lag bra och det ger en tydlig bild av hur Huddinges 
miljö- och klimatarbete går. Samtidigt är det tydligt att mer behöver göras 
när endast 11 av de 89 målen anses ha en mycket god måluppfyllelse och 
15 av de 89 målen anses svårbedömda. Det är viktigt att miljö- och 
klimatarbetet bygger på konkreta och tydliga förändringar som spelar roll 
och som kan utvärderas i efterhand.  
 
Parisavtalet och Agenda 2030 sätter press på Huddinge kommun, liksom 
andra, att agera mer resolut, framför allt när det gäller 
koldioxidfotavtrycket. Vackra ord och stor politisk enighet om frågans vikt 
räddar inte klimatet, även om det är positivt, utan det gör satsningar på 
åtgärder. I det sammanhanget vill vi poängtera att en enorm motorväg och 
ökade utsläpp inom kommunen med Tvärförbindelse Södertörn inte heller 
räddar klimatet, snarare tvärtom.  

 

 

Nujin Alacabek   
 
 
 
 


